
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 5/2018 
konaného dne 22. 6. 2018 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

6. Pavla Krejzlová 

2. Petr Běhunek 7. Kamil Vejvoda 

3. Petr Kotting 8. Drahoslav Oulehla 

4. Jiří Hormandl 9. Milan Mokrý 

5. Jan Tourek (místopředseda) 10. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Marie Bohuslavová 4. Bohuslav Kocián 

2. Pavla Kučerová 5. Vítězslav Schrek 

3. Miloš Hrůza 6. Zdeňka Marková 

 
Hosté: 

1. Pavel Franěk (náměstek hejtmana) 6. Jaromír Mašek (ředitel Psychiatrické nemocnice HB) 

2. Vladimír Frič (ředitel Domova ve Věži) 7. Simona Tomanová (koordinátorka MZ ČR) 

3. Jaroslava Kadlecová (zástupce ředitele) 8. Michal Novotný (Oblastní charita Jihlava) 

4. Anna Šimonová (FOKUS Vysočina, z.ú.) 9. Petr Jašek (Oblastní charita Třebíč) 

5. Eva Kantorová (Sdružení VOR Jihlava, z. ú.)  

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 

2. Podpora charitní záchranné sítě v Kraji Vysočina 

3. Představení služeb a rozvojových záměrů organizace FOKUS Vysočina, z.ú.  

(Mgr. Anna Šimonová) 

4. Představení služeb a rozvojových záměrů organizace Sdružení pro podporu a péči  

o duševně nemocné VOR, z.ú. (Ing. Eva Kantorová) 

5. Informace z Psychiatrické nemocnice Havlíčkův Brod (MUDr. Jaromír Mašek) 

6. Představení koordinátora Ministerstva zdravotnictví (Bc. Simona Tomanová) 

7. Představení Domova ve Věži a záměrů rozvoje lůžkové kapacity pro duševně nemocné 

(Ing. Vladimír Frič) 

8. Prohlídka Domova ve Věži 

9. Diskuze, různé 

10. Závěr 

 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Petr Krčál, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl přítomnými členy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl přítomnými členy 
schválen. 
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2. Podpora charitní záchranné sítě v Kraji Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál přivítal a představil Michala Novotného, ředitele Oblastní charity Jihlava, a Petra 
Jaška, ředitele Oblastní charity Třebíč.  
 
Pro členy komise byla připravena prezentace „Humanitární činnost charit v Kraji Vysočina“, 
kterou Michal Novotný podrobně okomentoval. 
Prezentace obsahovala tyto základní informace: 

- Humanitární činnosti vykonávané charitami:  
o Charitní potravinová pomoc 
o Sběr a výdej šatstva 
o Charitní záchranná síť  

- Charitní záchranná síť v Kraji Vysočina: 
o Principy charitní záchranné sítě 
o Účel charitní záchranné sítě 
o Záchranná sít Diecézní charity Brno 
o Cíl pomoci realizované CHZS 
o Cílová skupina CHZS 
o Formy pomoci 
o Spolupráce při realizaci CHZS 

 
Prezentace byla doplněna o statistické výstupy z činnosti CHZS – shrnutí za charity Kraje 
Vysočina v 1. pololetí 2018. 
 
Petr Jašek seznámil přítomné s konkrétními případy, které byly řešeny v rámci CHZS na 
Třebíčsku. 
 
Petr Krčál předložil návrh na svolání širšího jednání zainteresovaných subjektů. Z úrovně kraje 
by se jednání účastnili zástupci odboru sociálních věcí, odboru zdravotnictví a odboru školství, 
mládeže a sportu. Dále pak zástupci Úřadu práce, České správy sociálního zabezpečení  
a základních pěti měst. Jednání by bylo zaměřeno na otázku průběhu konkrétní spolupráce. 
Pověřenou osobou k jednání by byl Jiří Bína. Jednání by se uskutečnilo za účasti náměstka 
hejtmana Pavla Fraňka, a předsedy sociální komise Petra Krčála. 
 
Na základě dotazu Jiřího Bíny odpověděl Petr Jašek a Michal Novotný na otázku nastavení 
případné spolupráce s městskými úřady obcí s rozšířenou působností. S Krajem Vysočina  
a obcemi s rozšířenou působností bylo jednáno. V konkrétních případech probíhá spolupráce 
s Úřadem práce. S některými příslušnými odbory sociální péče jsou podepsány dohody  
o spolupráci. 
 
Jiří Bína uvedl, že členové komise obdrželi rozpočet pro středisko charitní záchranné sítě 
v Třebíči (podkladový materiál Kspp-05-2018-02, př. 1). Podle prezentace by takových středisek 
na Vysočině bylo 5 a každé by mělo na starosti zhruba území jednoho okresu. 
 
Pavla Krejzlová uvedla, že je třeba, aby se informace dostávaly ke starostům měst a obcí.  
 
Petr Krčál doporučil, aby byly informace předloženy na pravidelném setkání se starosty, 
prostřednictvím náměstka hejtmana Pavla Fraňka. Další z možností je elektronické rozeslání 
informací všem starostům v Kraji Vysočina. 
 
Usnesení 022/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
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aby odbor sociálních věcí zajistil elektronické rozeslání informace o možnostech v oblasti 
potravinové pomoci a v oblasti péče o osoby, které se nedostávají do systému sociální služeb, 
všem starostům měst a obcí Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Usnesení 023/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
svolat jednání s odborem sociálních věcí, odborem zdravotnictví, odborem školství, mládeže  
a sportu, Úřadem práce, Českou správa sociálního zabezpečení a s vybranými obcemi.  
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Usnesení 024/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
podpořit provoz charitní záchranné sítě částkou 200 000 Kč pro každý okres za předpokladu,  
že bude po celý rok personálně zabezpečena v rozsahu alespoň 0,5 pracovního úvazku. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 2 se zdrželi). 
Usnesení nebylo přijato 
 
 
3. Představení služeb a rozvojových záměrů organizace FOKUS Vysočina, z.ú.  
(Mgr. Anna Šimonová) 
Členové komise obdrželi s předstihem souhrnný podkladový materiál k bodům č. 3 až 7.  
 
Petr Krčál pověřil následným řízením zasedání komise místopředsedu sociální komise Jana 
Tourka. 
 
Jan Tourek přivítal a představil Annu Šimonovou, ředitelku Fokus Vysočina, z.ú. 
 
Pro členy komise byla připravena prezentace organizace Fokus Vysočina, z.ú., „Naše vize“, 
kterou Anna Šimonová podrobně okomentovala. 
Prezentace obsahovala tyto základní informace: 

- Současná situace 
- Jak pomáháme? 
- Sociální služby dle okresů – síť pokrývá okresy Havlíčkův Brod a Pelhřimov. 
- Jakými metodami pracujeme? 
- Role Fokusu Vysočina – záměry – za nejvýznamnější záměr lze v současné době 

považovat projekt centra duševního zdraví podaný na Ministerstvo zdravotnictví ve 
spolupráci s Psychiatrickou nemocnicí Havlíčkův Brod. 

 
 
4. Představení služeb a rozvojových záměrů organizace Sdružení pro podporu a péči  
o duševně nemocné VOR, z.ú. (Ing. Eva Kantorová) 
Jan Tourek přivítal a představil Evu Kantorovou, ředitelku Sdružení VOR Jihlava, z.ú. 
 
Eva Kantorová představila organizaci, která v letošním roce slaví 20 let od založení. Jedná se  
o menší organizaci poskytující sociální rehabilitaci a chráněné bydlení. Od počátku sdružení 
neformálně spolupracuje s Psychiatrickou nemocnicí Jihlava. Z evropských finančních 
prostředků se podařilo v centru města Jihlavy vybudovat dům, ve kterém je poskytována 
ambulantní forma sociální rehabilitace. V loňském roce se podařilo od města Jihlavy získat dva 
byty. Co se týká rozvoje, snahou je zapojení do druhé vlny vzniku CDZ. V současné době 
probíhá jednání s městem Telč ohledně zřízení detašovaného pracoviště. Od počátku je 
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sdružení aktivním účastníkem v reformě psychiatrické péče a podílí se i na dalších projektech. 
Eva Kantorová závěrem vyzdvihla spolupráci s krajem. 
 
Úkol: Členům komise bude zaslána výroční zpráva organizace Sdružení pro podporu a péči  
o duševně nemocné VOR, z.ú. 
 
 
5. Informace z Psychiatrické nemocnice Havlíčkův Brod (MUDr. Jaromír Mašek) 
Petr Krčál převzal řízení zasedání sociální komise. 
 
Petr Krčál přivítal náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí Pavla Fraňka. Dále přivítal  
a představil Jaromíra Maška, ředitele Psychiatrické nemocnice Havlíčkův Brod. 
 
Jaromír Mašek seznámil přítomné s činností Psychiatrické nemocnice Havlíčkův Brod. 
Psychiatrická nemocnice má 90 letou tradici. V současné době disponuje 710 lůžky (celkem  
23 oddělení). Pracuje zde okolo 700 zaměstnanců. V současné době probíhá reforma 
psychiatrické péče. V roce 2015 došlo k aktivnějšímu zapojení, a to spoluprací s organizací 
Fokus Vysočina, formou terénní psychiatrické ambulance. Zřízena byla samostatná 
psychiatrická ambulance. Problémem je, že tato péče není hrazena z veřejného zdravotního 
pojištění tak, aby nemuselo docházet k dotování z vnitřních zdrojů. Psychiatrická nemocnice 
byla pověřena zřizovatelem, aby se přihlásila do výzvy na vznik Centra duševního zdraví. 
Žádost byla podána, čeká se na její schválení a přiznání dotace. Formálně by měl být provoz 
zahájen 1. 7. 2018. 
 
 
6. Představení koordinátora Ministerstva zdravotnictví (Bc. Simona Tomanová) 
Petr Krčál přivítal a představil Simonu Tomanovou, koordinátorku Ministerstva zdravotnictví ČR. 
 
Simona Tomanová uvedla, že pracuje jako regionální koordinátor pro Kraj Vysočina v projektu 
reformy psychiatrické péče. Úlohou je vytváření platformy, která by po informační stránce spojila 
jednotlivé subjekty, které jsou do reformy zapojeny (poskytovatele, krajský úřad, městské úřady, 
zdravotnická zařízení), a to nejen v Kraji Vysočina, ale i s přesahem do okolních krajů. 
 
V následné diskuzi členů komise bylo řešeno téma financování Center duševního zdraví po roce 
2019, zásadní otázka řešení bydlení a zabezpečení zdravotnických pracovníků. 
 
Jiří Bína sdělil, že k řešenému tématu je připravována konference, která by se měla uskutečnit 
dne 12. září 2018. Petr Krčál uvedl, že sociální komise by měla mít možnost se zapojit. Dále 
doporučil zaměřit se na okres Třebíč a Žďár nad Sázavou. 
 
Usnesení 025/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o transformaci psychiatrické péče přednesené ze strany hostů jednání Kspp v bodech 
3, 4, 5 a 6. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Usnesení 026/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
odboru sociálních věcí zorganizovat odbornou konferenci k projednávané problematice. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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Usnesení 027/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
zaměřit se na zabezpečení služeb v okresech Třebíč a Žďár nad Sázavou, a na výstavbu bytů. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyl přítomen člen komise Jiří Hormandl. 
 
 
7. Představení Domova ve Věži a záměrů rozvoje lůžkové kapacity pro duševně nemocné 
(Ing. Vladimír Frič) 
Petr Krčál přivítal a představil Vladimíra Friče, ředitele Domova ve Věži, příspěvkové 
organizace. 
 
Pro členy komise bylo připraveno prezentační video a prezentace organizace „Domov ve Věži“, 
kterou Vladimír Frič podrobně okomentoval. 
Prezentace obsahovala tyto základní informace 

- Historie 
- Cílová skupina 
- Poskytované služby 
- Poslání 
- Dlouhodobé cíle 
- Zásady 
- Vize 
- Pracovní terapie – činnosti 
- Akce pro zaměstnance a veřejnost 
- Ceník za pobyt 
- Úhrady 
- Příspěvek na péči 
- Rozpočet organizace – příjmy a výdaje 
- Personální zajištění 
- Statistické údaje 
- Fotogalerie 

 
Vladimír Frič se vyjádřil především k ekonomické filosofii domova. 
Petr Krčál uvedl, že nejlepším řešením by bylo, kdyby se podařilo vyřešit paušální platbu, která 
by byla spojena s příspěvkem na péči. Tím by se vyřešila i řada věcí spojená s administrativou  
a vykazováním.  
 
Usnesení 028/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o Domově ve Věži, příspěvkové organizaci, podané ředitelem Vladimírem Fričem. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Usnesení 029/05/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
podporuje 
investiční požadavky na rozšíření kapacity a výstavby nového pavilonu Domova ve Věži, 
příspěvkové organizace. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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8. Prohlídka Domova ve Věži 
Pro členy sociální komise byla připravena prohlídka Domova ve Věži, příspěvkové organizace.  
 
Petr Krčál poděkoval jménem sociální komise Vladimírovi Fričovi za možnost uspořádat jednání 
komise v prostorách domova. 
 
 
9. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 21. září 2018, od 9.00 hodin. 
 
 
10. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 4. 6. 2018. 


